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شکافمجدددرصفوفجامعهتهیهکنندگان

خیلیهاازمش�کلاتکلانس�ینمایای�رانراضعف
نظامتهیهکنندگیمیدانندواینروزهاوقتیش�اهد
مناقشههاودعواهایدرونگروهیاصنافتهیهکنندگی
درسینمایایرانهس�تیم،ناخودآگاهایراداتقدیمی
ای�نعوام�لس�ینماییدرذهنم�انمرورمیش�ود.
جامعه صنفی تهیه کنندگان سینما طی بیانیه ای رسماً اعلام 
کرد که »شورای عالی تهیه کنندگان را فاقد هرگونه وجاهت، 
جامعیت و موضوعیت در سینمای ایران می داند و از زیر چتر 

آن خارج شده است«. 
شامگاه دوشنبه ۲۲ آبان اتفاقی که مدت ها بیم آن می رفت، 
سرانجام رخ داد و اختلافات درونی و شاید آنچه مرضیه برومند، 
مدیر عامل پیشین خانه س��ینما را وادار به استعفا کرده بود، 
پایان چیزی را که  طی سال ها به سختی شکل گرفته رقم زد؛ 

پایان یکپارچگی تهیه کنندگان سینمای ایران. 
در نزدیک ۱۵ س��ال گذش��ته بارها و بارها شاهد اختلافات 
گس��ترده  و بعد تش��کیل چتر واحد در بین تهیه کنندگان 
س��ینمای ایران بوده ایم؛ اتفاقی که به س��بب وجود چهار 
تش��کل هر کدام ب��ا رویکرده��ا و خواس��ته های مختلف 
اجتناب ناپذیر بوده اس��ت و در نهایت ش��ب گذشته جامعه 
صنفی تهیه کنندگان سینما قدیمی ترین صنف تهیه کنندگی 
ایران عطای یکپارچگی را به لقایش بخشید با صدور بیانیه ای 
شبانه به دلیل آنچه تمامیت خواهی و منفعت طلبی عده ای از 
افراد مؤثر خانه سینما عنوان کرد، از عضویت در شورای عالی 

تهیه کنندگان خارج شد. 
سینمای ایران مشابه این اتفاق را در سال های گذشته نیز تجربه 
کرده است  و دوبار در زمان مدیریت محمدرضا جعفری جلوه 
و حجت الله ایوبی چتری واحد برای حضور همه تشکل های 
تهیه کنندگی ش��کل گرفت، اما در نهایت فعالیت همزمان 
چهار صن��ف تهیه کنندگی و تضاد مناف��ع پایان یکپارچگی 

تهیه کنندگان سینمای ایران را برای چندمین بار رقم کرد. 
اتفاقی که جامعه صنف��ی تهیه کنندگان س��ینما در توضیح 
دلیل خروج خود از ش��ورای عالی تهیه کنندگان نوشته  است: 

»سال هاست که از مناقشات و کشمکش های بیهوده صنوف 
تهیه کنندگان سینما می گذرد، به وجود آمدن چهار صنف در 
حوزه واحد تهیه کنندگی سینما در مقابل تولیدات اقل و بیکاری 
مستمر همکارانمان گواه این ادعاست که اگر منشأ منازعات، 
اختلاف در روش ها برای گره گشایی بود، دست کم امروز با این 
حجم از انفعال و تلی از گرفتاری های صنفی و حرفه ای در سینما 
مواجه نبودیم؛ متأسفانه هر چه پیشتر می رویم به لطف برخی 
آقایان تمامیت خواه و منفعت طلب روزنه امید برای برون رفت از 

این مدار دوار روز به روز بسته تر می شود.«  
به نظر می رسد دلیل اصلی انش��قاق دوباره تهیه کنندگان را 
باید از مبدأ شکل گیری صنوف تهیه کنندگی جست وجو کرد، 
جایی که نامش »خانه سینما« است، اما یک روز مدیر عاملش 
در اعتراض به »ناتوان��ی در درک پیچیدگی ها و تناقض های 
درونی خانه سینما« استعفا می دهد و روزی دیگر قدیمی ترین 
صن��ف تهیه کنندگ��ی آن در بیانیه اعتراضی خ��ود اینگونه 
می نویسد که »شورای عالی تهیه کنندگان که بنا بود محملی 
باشد برای اجماع عقلانیت به جهت اصلاح امور، به محفلی بدل 
شد برای لابی و گعده و انفعال صنفی  و در مقابل صدها امر مهم 
از امنیت شغلی سینماگران تا امنیت سرمایه گذاری در فیلم ها 
 در هزارتوی دعواهای حیدری و نعمتی مغفول ماند؛ دعواهایی 
که متأسفانه سر  در شورای عالی دارد و پا در خانه ای که قرار 
بوده حافظ و مأمن و پشتوانه سینماگران باشد؛ خانه به چنان 

هیبتی درآمده که نه از تاک نشانی مانده نه از تاکنشان!«  
آنچه وضعیت امروز سینما را به  رغم اعلام اخبار رکورد شکنی های 
هفتگی در فروش و مخاط��ب نگران کننده جلوه می دهد، این 
است که انگار کس��ی نمی خواهد برای این سینما پدری کند. 
رئیس هیئت مدیره خانه س��ینمایش در رسانه ها به کل کل با 
مدیران سینمایی می پردازد و مدیران سینمایی آن در رسانه 
جواب او را می دهند، در سایه این دعواهای بیهوده آنچه بیش از 

همه دارد آسیب می بیند، سینماست. 
به هر حال اتفاقی که شاید  طی سال های گذشته با گفت وگو 
و تبدیل »تضاد منافع« به »منافع مشترک« توسط مدیران 
سینمایی و خانه سینما، می توانستند از وقوع آن جلوگیری 
کنند، سرانجام رخ داد و شاید مهم ترین دلیل آن را بتوان در 
عبارات پایانی بیانیه جامعه صنفی تهیه کنندگان جس��ت. 
جایی که خطاب به همکاران خود نوشته  است که »و درآخر 
تأکید مؤکد می کنیم شورای عالی تهیه کنندگان که تاکنون 
نمایندگی آرا  و مواضع جمیع تهیه کنندگان سینمای ایران 
را در قالب صنوف چهارگانه برعهده داشته با خروج جامعه 
صنفی، من بعد فاقد هرگونه وجاهت، جامعیت و موضوعیت 

در سینمای ایران می باشد.«

تیغتیزنقد2منتقدبرسیاستهايجذبمخاطبصداوسیما

پیشکسوتسینماوتلویزیونباگلایهازروندتیممدیریتجدید
صداوسیماگفت:عدهايجوانکمتجربهامامتعهد،کمتخصص
اماانقلابيواردعرصهش�دندکهش�ایدتابهحالاص�لًاوارد
استودیونشدهاند،چهاینکهبخواهندیكسریاليرامدیریت
کنند.درعالمتولیدفیلمسریالس�ازيخیليسختاستو
مدیریتيهوشمندميخواهدتادرستاینتیمراهدایتکند.
محمود گبرلو در برنامه »جام جم« با انتق��اد از تیم جدید مدیریتي 
صداوسیما گفت: در دوره آقاي جبلي تیم جدیدي وارد صداوسیما شد 
و به نوعي اعلام کردند همه گذشته ها نابلد و غیرمتعهد بودند و باید از 
نگاه هاي جدید، جوان و خلاق استفاده کنیم. این در شعار خوب است، 
اما وقتي وارد میدان عمل مي شویم، مي بینیم اصلاً این نیست. عده اي 
جوان نابلد اما متعهد، غیرمتخصص اما انقلابي وارد عرصه شدند که 
شاید تا به حال اصلًا وارد اس��تودیو نشده اند، چه اینکه بخواهند یک 
سریالي را مدیریت کنند. در عالم تولید فیلم سریال سازي خیلي سخت 
است و مدیریتي هوشمند مي خواهد تا درست این تیم را هدایت کند. 
گبرلو ادامه داد: متأسفانه در ش��رایط امروزف سریال خوبي در 

تلویزیون نداریم و مردم تولیدات را دوس��ت ندارند. اینکه مردم 
مي نشینند پاي تلویزیون و سریال نگاه مي کنند، بخشي از آن 
به جهت علاقه اي است که مردم به تلویزیون دارند و در چینش 
خانه یکي از اعضاي خانواده است و آن را قبول دارند. آنها تلویزیون 
را روشن مي کنند و مي خواهند سرگرمي، تفریح و تعامل داشته 
باشند، اما مي بینند که سریال ها براي آنها جذاب نیست. چه کسي 

مقصر است؟ پس این همه سیستم نظارتي کجاست؟
سیدمحمد حسیني نیز در این برنامه گفت: من به این نگاه جزمي 
و بس��ته که صرفاً مدیران را مقص��ر مي داند قائل نیس��تم، چون 
معتقدم که فضاي فعل��ي تلویزیون را مي توان خالي از یکس��ري 
پروداکشن هاي بزرگ دانست، اما این حاصل دو سال نیست. حاصل 
یک استمرار طولاني است. وقتي مي گوییم سریال الف ویژه حتماً از 
یک زمان طولاني صحبت مي کنیم که زمان مي برد تا پرورش پیدا 
کند و از یک جایي باید استارت مي خورد. سلمان باید یکي، دو سال 
پیش پخش مي شد یا سریال موسي باید به پخش رسیده باشد. این 

موضوع براي یک دوره طولاني تر از عمر یک مدیر است. 
مدیر انجمن س��ینماي انقلاب و دفاع مق��دس ادامه داد: چیزي 
که تلویزیون را جذاب مي کند، آثار نمایشي پرهزینه و الف ویژه 
تلویزیون نیست. چیزهاي دیگري از جمله نحوه برخورد با عناصر 
مختلف جذابیت در تلویزیون هم هست. مثلًا وقتي خبر گوش 
مي دهم، دوس��ت دارم فضاي کلي و جزئیات خبر دستم بیاید و 
مستمراً جلوي تلویزیون ننشینم که بگوید ریف دمشق آزاد شد. 
ریف دمشق کجاست؟ چرا براي من باز نمي شود؟ یا در موضوع غزه 
و تراژدي که در حال رخ دادن است. خیلي ساده است، افرادي را 

بیاوریم که بخواهند از منظر جزئي تر به این موضوعات بپردازند.

 تبليغات رايگان 
براي فيلم فرهنگي يا همه فيلم ها!

     دیدگاه    تلویزیون

     سینما

جوادمحرمی
مرتضيشایسته،رئیسکانونپخشکنندگان
فیلمسینمايایراناخیراًدرجریاننشست
هماندیشيبرايتقویتورونقبخشيتبلیغات
داخليصنعتسینمابااشارهبههزینهبالاي
تبلیغاتآثارسینمایيپیشنهاددادهباحمایت
س�ازمانصداوس�یماتبلیغاتبرايس�ینما
رایگانش�ود.فارغازاینکهایندرخواس�ت
چقدرممکناستبهواقعیتنزدیكشود،به
نظرميرسدکهصداوسیماوسایرنهادهایي
کهبسترتبلیغاتبرايفیلمهايسینمایيرا
دردسترسدارند،ميتوانندساختاريایجاد
کنندتادستکمبرخيازفیلمهاکهبهلحاظ
فرهنگيواجدارزشهس�تندازامتیازهایي
برايتبلیغاترایگانبرخوردارشوند،اماواضح
استکهاگرقرارباشدهمهفیلمهايسینمایي
ازچنینامتیازيبرخوردارباش�ندسینمابه
سمتفرهنگيشدنسوقپیدانخواهدکرد.
سینماي ایران دست کم طي دو دهه اخیر دچار 
دو آفت بوده است که نه تنها هنوز نتوانسته خود را 
نسبت به این آفت ها واکسینه کند، بلکه همچنان 

براي غلتیدن در این باتلاق اصرار مي ورزد. 
آفت اول، دچار شدن به ایده اصالت جشنواره هاي 
خارجي و تولید فیلم مبتني بر چرخه اي است که 
جشنواره ها در کانون آن قرار بگیرند که نتیجه آن 

تولید صدها فیلم سیاه اجتماعي است. 
آفت بعدي اصالت دادن به س��رگرمي بدون در 
نظر گرفتن فرآینده��اي فرهنگي در مواجهه با 
مخاطب است. درخواست براي برخوردار شدن 
از تبلیغات رایگان از س��وي برخي عوامل اصلي 
سینما در حالي مطرح می شود که سینماي ایران 
به لحاظ فرهنگي فرسنگ ها با وضعیت مطلوب 
فاصله دارد و خانواده ها به دلیل محتواي ضعیف 
فرهنگي اغلب رغبتي براي تماش��اي تولیدات 

سینمایي در ایران ندارند. 
یكنشستبرايتبلیغاتراحت!

نشست هم اندیشي براي تقویت و رونق بخشي 
تبلیغات داخلي صنعت س��ینما ک��ه با حضور 
مدیران وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي، سازمان 
سینمایي، رسانه ملي و مدیران صنوف با موضوع 
»تبلیغات و پخ��ش تیزر فیلم هاي س��ینمایي 
در صداوس��یما« برگزار ش��د، پیرامون موانع و 

مش��کلات موجود و وضعیت و ضرورت صدور 
مجوزهاي لازم در این زمین��ه در آن گفت وگو 
و تبادل نظر صورت گرفت.  این جلس��ه با هدف 
بررسي همکاري هاي مشترک بین سینماگران 
و صداوسیما و راه هاي انجام تبلیغات فیلم هاي 
سینمایي در سیماي جمهوري اسلامي برگزار 
شد و مباحث و نقطه نظرات و راهکارهاي مطلوب 
براي دستیابي به شرایط بهتر و کارآمدتر تبلیغات 
محصولات سینمایي و حمایت گس��ترده تر از 

طریق بسترهاي هاي داخلي مطرح شد. 
حبیب ایل بیگ��ي، معاون ارزش��یابي و نظارت 
سازمان سینمایي در سخناني کوتاه با اشاره به 
ماهیت حمایتي سازمان از رونق سینما گفت: 
این جلسه براي بحث و گفت وگو جهت رسیدن 
به راهکارهایي براي حمایت داخلي از تبلیغات 

محصولات سینما تشکیل شده است.  
وي اضاف��ه ک��رد: درص��دد آن هس��تیم تا با 
همکاري هاي متقابل میان سازمان سینمایي، 
س��ینماگران و س��ازمان صداوس��یما شرایط 
مؤثرت��ري براي تبلی��غ فیلم هاي س��ینمایي، 
به وی��ژه از طریق تلویزیون مهیا ش��ود و در این 
زمینه رویکرد همراه��ي و همکاري در مدیران 

صداوسیما هم محسوس است. 
در ادامه جلسه عباس محمدیان، مدیرکل تبلیغات 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي با بیان اینکه سینما 
یکي از صنایع و صنوفي اس��ت که م��ورد رصد و 
حمایت این اداره  کل قرار گرفته است، گفت: امروز 
دور هم جمع شده ایم تا کمک کنیم از ظرفیت هاي 
تبلیغات و توسعه و تقویت آن، براي رونق بخشي به 
صنعت سینما بهره ببریم و با مشورت و همراهي 
دوستان به س��مت و س��ویي برویم که شایسته 

صنعت سینما در ایران است. امیدواریم بتوانیم با 
رفع چالش هاي موجود شرایط استفاده بیشتر از 

سیستم رسانه هاي داخلي را فراهم کنیم. 
مطالبهبرايحذفنظارتفیلمها!

در ادامه این جلسه محمدحسین فرحبخش با 
اشاره به جایگاه نظارتي دولت و اعتبار مجوزهاي 
صادره از سوي سازمان سینمایي خواستار حذف 
نظارت هاي موازي و جداگان��ه این تولیدات در 
صداوسیما ش��د.  علي س��رتیپي، تهیه کننده و 
پخش کننده فیلم نیز عنوان کرد: اگر مي خواهیم 
س��ینما رونق بگیرد و سالن سازي توسعه یابد و 
بخش هاي خصوصي در این عرصه ورود بیشتري 

پیدا کنند باید به این صنعت کمک کنیم. 
 سرتیپي افزود: از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي 
و سازمان س��ینمایي در این دوره تشکر مي کنم 
که واقعاً به کمک س��ینما آمده اند، پشت سینما 
ایس��تاده اند و در حوزه ه��اي مختلف همکاري 
مي کنند. امروز این روند مثبتي که در حال حاضر 
با استقبال مردم از سینما به وجود آمده است نیاز 

به مراقبت دارد تا ادامه پیدا کند. 
مرتضي شایسته، رئیس کانون پخش کنندگان 
فیلم س��ینماي ایران در این جلس��ه با اشاره به 
هزینه بالاي تبلیغات آثار س��ینمایي پیشنهاد 
داد با حمایت سازمان صداوسیما حتي المقدور، 

تبلیغات براي سینما رایگان شود. 
ابوالحس��ن داوودي، دبی��ر ش��وراي عال��ي 
تهیه کنندگان س��ینماي ایران نی��ز تأکید کرد: 
س��ینما این ظرفیت را دارد ک��ه در مقابل اقبال 
شبکه هاي ماهواره اي خارجي بایستد و افزایش 
ارتباط مردم و صداوسیما مي تواند ابزار مناسبي 

براي اقبال عمومي نسبت به آن باشد. 
در ادامه جلس��ه حامد بابایي، قائم  مقام معاونت 
اداري مال��ي و مدی��رکل بازرگاني صداوس��یما 
گفت: قصد ما حمایت از سینماست و بنا به تأکید 
ریاست سازمان صداوس��یما روند حمایتي ما از 
تبلیغات فیلم هاي س��ینمایي روندي مثبت و 
افزایش��ي خواهد بود.  در صورت داشتن پروانه 
س��اخت و مجوز نمایش، این آث��ار ارزیابي و در 

کمترین زمان به نتیجه خواهد رسید. 
مدیرکل بازرگاني صداوس��یما خاطرنشان کرد: 
»پیرو درخواس��ت آقاي خزاعي، رئیس سازمان 
سینمایي از رئیس سازمان صداوسیما در مقایسه 
با س��ال گذش��ته آمار رک��ورد تبلیغ��ي و تعداد 
تیزرهایمان در حوزه سینما افزایشي بوده و مبناي 

ما در این خصوص رویکرد تشویقي است.« 
جالیخالیفرهنگ

به نظر مي رس��د آنچه در نشست پخش کنندگان 
س��ینماي ایران و مدیران س��ازمان س��ینمایي و 
صداوسیما درباره حمایت از تبلیغات مورد توجه هیچ 
کدام از طرف ها قرار نگرفت، بحث فرهنگ اس��ت. 
مدیراني که در مواجهه با س��ینماگران در معرض 
مطالبه ایجاد بسترهاي تبلیغات آزاد و رایگان قرار 
دارند، از این فرصت ب��راي جا انداختن این موضوع 
که س��ینما باید به سمت فرهنگ س��ازي به سود 
ارزش هاي خانواده برود، سخني به میان نیاوردند، در 
صورتي که این موضوع مي تواند اهرم مناسبي براي 

سوق دادن سینما به سمت فرهنگ سازي باشد.

درخواست براي برخوردار 
ش��دن از تبليغات راي��گان از 
س��وي برخي عوامل اصلي 
س��ينما در حال��ي مط��رح 
می شود كه سينماي ايران به 
لحاظ فرهنگي فرسنگ ها با 
وضعيت مطلوب فاصله دارد

امیرالمؤمنی�نام�امعلی
علیهالسلام:

فریبخ�وردنکام�ل،در
غاف�لمان�دنازدش�من

است.

غررالحکم:ح٤٧٧٥

وحشتآفرینيدرخیابانبهبهانه»سرهنگثریا«
ازخلقوحشتدرپردیسکوروشتاکشاندنمنافقینبهکفخیابان،رونديمستمرومضحكرانشانميدهد

کهظاهراًدورنمایيبرايتوقفآنبهچشمنميخورد

مصطفيشاهکرمي
واکنشهايمنفيبهتبلیغاتبدقوارهوبدونتوجهبهپیوستهاي
ادراکيوش�ناختيفیلم»س�رهنگثریا«کهروزگذش�تهدرکف
خیابانهايپایتختاتفاقافتاد،یادآورتبلیغوحش�تآفرینپنج
س�الپیشفیلم»بهوقتش�ام«ابراهیمحاتميکیابود.اقداميکه
باحیرتزدگيحاتميکیاوانتش�ارمتنعذرخواهياوهمراهش�د.
روز گذشته انتشار تیزر تبلیغاتي فیلم »سرهنگ ثریا« در فضاي مجازي 
با واکنش هاي منفي و تند مخاطبان مواجه شد. در این فیلم تبلیغي که 
در کف خیابان هاي تهران تصویربرداري شده است، چندین زن جوان با 
لباس اعضاي سازمان تروریس��تي منافقین)بدون هیچ المان و نشانه اي 
که مؤید فیک یا تبلیغي بودن آنها باش��د( در خیابان ش��روع به حرکت 
مي کنند و با لحني جدي و تحکم آمیز کاغذهایي را که روي آنها نوشته 
بود »این فیلم را نبینید«، بین مردم و رانندگان عبوري پخش مي کردند. 
در این فیلم واکنش نسل هاي جدید که س��ابقه ادراکي و ذهني خاصي 
از ظاهر و تفکرات این سازمان تروریستي ندارند با حالتي از ابهام همراه 
است، ولي واکنش بعضي افراد مسن تر که س��ابقه تروریستي و اقدامات 
داعشي گونه آنها را مي شناسند، شکلي تنفرآمیز دارد.)واکنش تند یک 
خانم مسن وقتي که یکي از این افراد با ظاهر منافقین کاغذ تبلیغات فیلم 

را به دست او مي دهد(
برخي از مردم که شاهد اجراي این تبلیغات بدقواره بودند با گرفتن فیلم 
و با حالتي بهت آور و لحني انتقادي از حضور اعضاي س��ازمان منافقین 
در خیابان هاي پایتخت بدون هیچ هراسي از نیروهاي انتظامي و امنیتي 

ابراز تعجب مي کنند. به غیر از ای��ن واکنش هاي مردمي، برخي کاربران 
فضاي مجازي نیز با انتشار انتقادات تند ضمن یادآوري تبلیغات داعشي 
فیلم »به وقت شام« از سوي تیم سازنده آن که اتفاقاً سرمایه گذار اصلي 
فیلم »سرهنگ ثریا« هم هس��تند از این تبلیغات مبتذل و غیرعقلاني 

ناراحت بودند. 
ازوحشتآفرینیدرکوروشتامنافقیندرکفخیابان

حدود پنج سال پیش تیم سرمایه گذار فیلم به وقت شام به زعم خودشان 
براي انجام یک تبلیغات متفاوت و به اصطلاح آوانگارد از چند فرد با گریم 
داعشي که سوار بر اسب و شمشیر به دست در پردیس سینمایي کوروش 
جولان مي دادند، استفاده کردند تا این حرکت آنها منجر به جذب مخاطب 
براي این فیلم شود. واکنش هاي منفي به این اتفاق تا جایي بالا گرفت که 

ابراهیم حاتمي کیا براي دفاع از حیثیت حرفه اي و سینمایي تیم سازنده 
این فیلم با انتشار متني دردمندانه نوشت: »بچه هاي گروه تبلیغاتي فیلم 
»به وقت شام«، من شاهد زحمات مؤمنانه و شبانه روزي شما در این چند 
ماه بودم، ولي این نمایش کوروش در شأن »به وقت شام« نبود. خستگي 
دو ماه سفر به شهرهاي ایران بر تنم ماند. من تصورم آن بود که قرار است 
کسي به ش��کل ریش قرمز در فضاي بیروني کوروش بایستد و مردم با او 
عکس بیندازند، نه اسبي و نه جمعي و نه فریادي، آن هم داخل مجتمع در 

مخیله ام نبود و من بي خبر بودم.
عزیزان آزرده خاطر در مجتمع کوروش، اعم از مردم و کسبه  محترم، اگر 
دلي لرزید، اگر وحشتي ایجاد شد بر ما ببخشید و حلال مان کنید. ابراهیم 

حاتمي کیا -۱۸ اردیبهشت ۱۳۹۷«
حالا و بعد از گذش��ت پنج س��ال و چند ماه از این اقدام تبلیغاتي معوج و 
بدقواره، مجدداً شاهد حضور تعدادي زن با لباس تروریست هاي سازمان 
منافقین به بهانه استفاده از تکنیک و رویکرد »ضدتبلیغ« فیلم سینمایي 
»سرهنگ ثریا« بودیم. البته در قامتي کاملًا جدي که تشخیص تبلیغاتي 

بودن آن براي مخاطبان و مردم را غیرممکن مي کرد. 
ظاهراً دوستان براي »اوج« گرفتن فروش یک فیلم، تشبث به هر اقدامي را 
براي خودشان مباح و جایز مي دانند و بنا ندارند از تجربیات تلخ و ناخوشایند 
گذشته و اقدامات غیرعقلایي شان عبرت بگیرند. یک روز با آوردن یک فرد 
با ظاهري داعشي شمشیر به دست و سوار بر اسب به بهانه تبلیغ فیلم »به 
وقت شام«، یک روز هم با مانور دادن چندین زن جوان در قامت و هیبت 

اعضاي سازمان تروریستي منافقین براي تبلیغ فیلم »سرهنگ ثریا«.

۱۰۰۰ کنسرت در کمتر از ۲ ماه
تعداداجراه�ایزندهموس�یقیدرکمت�رازدوم�اهاخیر
درحال�یبهعددهزاررس�یدهکهاینعملکردنش�انههای
بس�یارروش�نیمبنیبرش�رایطفعلیخوبموس�یقیو
امیدوارینسبتبهآیندهاینهنردرکشورراارائهمیدهد.
یک آمار خوب در حوزه اجرای زنده موسیقی رخ داده و طی آن، 
هزار نوبت اجرای زنده موسیقی در کمتر از دو ماه محقق شده است. 
این آمار در مهرماه ۵۲۵ نوبت و در آبان ماه )تا امروز( ۴۷۵ نوبت 
بوده است تا مجموع دو ماه کنسرت در تهران و شهرستان ها به عدد 
خیره کننده هزار برسد.  البته اجراهای زنده طی مهرماه، کمی دیر 
آغاز شد. در حالی که می ش��د از ۲۶شهریورماه و همزمان با پایان 
یافتن ماه صفر، اجراهای زنده از س��ر گرفته شود، اما این اتفاق تا 
اتمام نیمه نخس��ت مهرماه رخ نداد، اما از آن زم��ان تا به امروز، 
کنسرت ها در تهران و شهرستان ها، بی وقفه به راه بوده و استقبال 
بس��یار خوبی نیز از آنها به عمل آمده است، بنابراین اگر اجراهای 
زنده موسیقی با همین دس��ت فرمان تا انتهای س��ال جلو برود، 
اجراهای زنده نیز از ۳هزار نوبت فراتر می رود و آمار چشمگیری را 

طی نیم سال دوم رقم خواهد زد. 
-----------------------------------------------------

تشييع پيکر محمدعلی اسلامی ندوشن 
دوشنبه آينده

مراسمتشییعوخاکسپاریمحمدعلیاسلامیندوشندر
دانشگاهتهرانبرگزارمیشود.

آیین تشییع، یاد و خاکس��پاری محمدعلی اسلامی ندوشن روز 
دوشنبه ۲۹ آبان در دانشگاه تهران برگزار می شود.  پیکر مرحوم 
ندوش��ن طبق وصیتنامه وی مبنی بر اینکه »اگر فوت خارج از 
ایران بود، پیکرم به ایران منتقل شود« صبح روز یک شنبه ۲۸آبان 
وارد ایران می شود. همچنین مراسم تشییع این استاد ادبیات بنا 
بر وصیت نامه وی صبح روز دوشنبه از ساعت ۸ صبح در دانشگاه 

تهران و از مقابل دانشکده ادبیات انجام می شود.  
در ادامه این مراسم نیز حدود س��اعت ۹ صبح اقامه نماز بر پیکر 
مرحوم ندوش��ن در مؤسس��ه روزنامه اطلاعات برگ��زار و آیین 
بزرگداشت وی در این مؤسسه با حضور اس��اتید حوزه ادبیات، 

فرهنگ و هنر برگزار می شود. 
-----------------------------------------------------

 فصل دوم »سيد خندان«
 از فردا روي آنتن شبکه۲ سيما 

اولینقسمتفصلدومبرنامهتلویزیوني»سیدخندان«از
فرداپنجشنبهساعت22روانهآنتنشبکه2سیماميشود.
برنامه تلویزیوني »س��ید خندان« که در قالب دورهمي شبانگاهي، 
فروردین ۱۴۰۲ با حضور خانواده ها و میهمانان از عرصه هاي شعر، 
ترانه، سرود، نمایش و استندآپ روانه آنتن شبکه۲ سیما شده بود، 
فصل دوم آن پنج شنبه ها و جمعه ها ساعت ۲۲ از شبکه ۲ سیما پخش 
مي شود.  آیتم هاي جدید فصل دوم »سید خندان« شامل مسابقه 
مشاغل با هدف شرکت دادن تماش��اچي، استخر توپ، مجیزگویي 
امین ش��فیعي در قالب ش��عر، ملت قهرمان با هدف معرفي افرادي 
که کمتر دیده شدند، حیاط س��ید خندان با هدف مشارکت بیشتر 
تماشاچي ها و آیتم سلام است که در شب هاي جمعه میزبان خادمان 
امام حسین)ع( مي شود.  خاطره بازي، اجراي نمایش، از تجربت بگو، 
استندآپ کمدي و حضور میهمانان از عرصه هاي مختلف فرهنگ و 
هنر مانند فصل قبل مخاطبان را تا انتهاي برنامه با خود همراه مي کند.  
»سید خندان« به تهیه کنندگي محمدحس��ین بزرگي راد و اجرا و 

سردبیري محمدرضا شهبازي روانه آنتن شبکه۲ سیما مي شود. 
-----------------------------------------------------

آخرين وضعيت بيتا فرهی در بيمارستان
بیتافرهی،بازیگرپیشکسوتسینماوتلویزیونبهدلیلعوارض
بیماریریوی،دربیمارستانبستریوتحتدرمانقراردارد.
به گزارش مهر، فرخ نعمتی بازیگر باسابقه سینما در گفت وگویی 
ضمن تأیید این خبر در این باره توضیح داد: خانم فرهی همان طور 
که در خبرها نیز مطرح شده است، به دلیل عوارض بیماری ریوی 
و ناراحتی  که در این زمینه داش��تند، چند روزی اس��ت که در 
بیمارستان بستری است.  وی درباره پیگیری احوال این هنرمند 
در چند روز اخیر بیان کرد: در این چند روز با ایش��ان در تماس 
بوده ام و امیدوارم هر چه زودتر رو به بهبودی بروند. هنوز زمان 
مشخصی برای ترخیص وی اعلام نشده است و همچنان تحت 

درمان هستند، اما امید داریم این اتفاق هر چه زودتر رخ دهد. 
بیتا فرهی، بازیگر پیشکسوت سینما و تلویزیون ایران است که 

نقش آفرینی های ماندگاری را در کارنامه خود دارد. 
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